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General terms and conditions 

 

 

a)         General conditions/liability limitation/place of jurisdiction 

We operate exclusively in accordance with the Allgemeine Deutsche Spediteurbedingungen 2017 - ADSp 2017 - (German 

Freight Forwarders‘ General Terms and Conditions 2017) and – provided these do not apply for logistic services – in 

accordance with Logistik-Allgemeine Geschäftsbedingungen 2019 - Logistik-AGB 2019 - (General Terms and Conditions of 

Logistics-Services Providers 2019). NOTE: In clause 23 the ADSp 2017 deviates from the statutory liability limitation in section 

431 German Commercial Code (HGB) by limiting the liability for multimodal transportation with the involvement of sea 

carriage and an unknown damage location to 2 SDR/kg and, for the rest, the customary liability limitation of 8,33 SDR/kg 

additionally to Euro 1,25 million per damage claim and Euro 2,5 million per damage event, but not less than 2 SDR/kg. Even 

in the priority application of the CMR conditions the ADSp applies always in addition. The place of performance and exclusive 

legal jurisdiction is Munich. In the event that the arrangement of an exclusive legal jurisdiction is invalid due to mandatory 

provisions, the legal jurisdiction specified in the previous sentence is additional. Unless mandatory legal provisions stipulate 

otherwise, German law applies. 

 

b)         Embargo conditions 

The principal expressly confirms that the consignment/goods handed over to the freight forwarder are not subject to 

embargo conditions or to other equivalent restrictions/prohibitions regarding transportation, warehousing, delivery to 

entitled consignees or regarding further handling of the consignment/goods in the broadest sense. 

 

c)         AEO safety standards 

Within the context of the certification as AEO (Authorised Economic Operator), the safety regulations of the European Union 

prescribe a check of all business partners against the terror lists of the EU Anti-Terrorism Regulation No. 2580/2001, 

881/2002 and 753/2011. If, during the course of this check, a positive characteristic within the meaning of the EU Anti-

Terrorism Regulation arises, we are obligated and entitled to refrain from concluding any logistics contracts with the 

respective business partner resp. cancel current contracts with immediate effect resp. withdraw from these contracts. We 

have no liability for the consequences of such a contract termination. 

 

d)         Payment terms 

30 days after date of invoice 
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Allgemeine Geschäftsbedingungen 

 

 

a)         Rechts- und Vertragsgrundlage/Haftung/Gerichtsstand 

Wir arbeiten ausschließlich aufgrund der Allgemeinen Deutschen Spediteurbedingungen 2017 - ADSp 2017 - und – soweit 

diese für die Erbringung logistischer Leistungen nicht gelten – nach den Logistik-AGB 2019. HINWEIS: Die ADSp 2017 weichen 

in Ziffer 23 hinsichtlich des Haftungshöchstbetrages für Güterschäden (§ 431 HGB) vom Gesetz ab, indem sie die Haftung bei 

multimodalen Transporten unter Einschluss einer Seebeförderung und bei unbekanntem Schadenort auf 2 SZR/kg und im 

Übrigen die Regelhaftung von 8,33 SZR/kg zusätzlich auf 1,25 Millionen Euro je Schadenfall sowie 2,5 Millionen Euro je 

Schadenereignis, mindestens aber 2 SZR/kg, beschränken. Auch bei vorrangiger Geltung der CMR-Bedingungen gelten die 

ADSp immer zusätzlich. Erfüllungsort und ausschließlicher Gerichtsstand ist München. Für den Fall, dass aufgrund zwingender 

Vorschriften die Vereinbarung eines ausschließlichen Gerichtsstands unwirksam sein sollte, ist der im vorherigen Satz 

genannte Gerichtsstand ein zusätzlicher. Soweit zwingende gesetzliche Vorschriften nicht entgegenstehen, findet Deutsches 

Recht Anwendung. 

 

b)         Embargoregelung 

Der Auftraggeber bestätigt ausdrücklich, dass die dem Spediteur übergebenen Ladungen/Waren keinen wie immer gearteten 

Embargoregelungen oder anderen analogen Einschränkungen/Verboten bezüglich der Transportdurchführung, der 

Lagerung, der Auslieferung an berechtigte Empfänger oder sonstiger Behandlungen der Ladung/Ware im weitesten Sinne 

unterliegen. 

 

c)         AEO-Sicherheitsvorgaben 

Im Rahmen der Zertifizierung als AEO (Authorized Economic Operator) schreiben die Sicherheitsvorgaben der Europäischen 

Union einen Abgleich aller Geschäftspartner mit den Terrorlisten der EU-Anti-Terrorismusverordnung Nr. 2580/2001, 

881/2002 und 753/2011 vor. Sollte sich bei diesem Abgleich ein positives Merkmal im Sinne der EU-Anti-

Terrorismusverordnung ergeben, sind wir verpflichtet und berechtigt, mit dem entsprechenden Geschäftspartner keine 

Logistikverträge abzuschließen bzw.  laufende Verträge mit sofortiger Wirkung zu kündigen bzw. von diesen zurückzutreten. 

Eine Haftung unsererseits für die Folgen einer solchen Vertragsbeendigung ist nicht gegeben. 

 

d)         Zahlungsbedingungen 

30 Tage nach Rechnungsdatum 

 


